

REFERAT

MØDE I:	Skolebestyrelsen	DATO: 13.11.2025
MØDESTED:	Personalerummet	KLOKKEN: 17.30
EMNE:	Skolebestyrelsen	SAGSNR.: 14/6108
DELTAGERE:	Sara Nielsen, Kaj Pedersen, Ken Kuwashima, Akram Rasmussen, , Patrick Wahlers, Jesper Samson, Charlotte Hansen. Mads Vinterby, , Mie Huss, Emma Arnholtz Trøjborg, Lena Bojsen	MØDENR: 10
AFBUD:	Liban Holm, Nina Diemar	ORDSTYRER:
SUPPLEANTER:	Laila Lund Nielsen, Bolette Willemann Jensen, Sofia Otzen	REFERENT: KEN
ANDRE:		MØDELEDER: KAJ
FRAVÆRENDE:		SERVERING: JESPER
BEMÆRKNINGER TIL MØDET:		FORBERED: LÆS DAGSORDEN OG BILAG

Kursiv: kommentarer fra SB. Ikke kursiv: generelt eller kommentarer fra skoleledelse

Faste punkter, Indledning

1. Bemærkninger til referat af møde nr. 9 og Præsentation af SB og Claus Blond som er ny pædagogisk afdelingsleder.

Ny afdelingsleder Claus Blond med til mødet og der var præsentationsrunde

Ingen bemærkninger

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

3. Meddelelser: 20 min

a) Elevråd.

Elevrådet er oppe at køre igen. Der er snart elevrådsmøde. Der spørges om der er emner fra SB til elevrådet!?

Opklarende spørgsmål og emner til elevrådet: *Man kan i elevrådet drøfte; Hvad kan vi sammen gøre for at undgå at toiletterne bliver smadret. Det var besluttet at der skulle komme hygiejnebind. Fungere det? Men der er ikke automater sat op med hygiejnebind. Så det skal sættes op.*

Kunne man have en samling hvor eleverne står for det?

Hvordan fungerer det med cykelparkering?

Og om eleverne har noget til SB.

Måske snakke lidt om ordensreglerne. Eller om der er særlige områder i ordensreglerne vi sammen kunne have.

Der har lige været valg til elevråd. Hvordan arbejder I med det?

Der indkaldes til stort elevrådsmøde hvor de snakker om hvad der kunne være bedre eller andet om på skolen og laver en liste over det for videre prioritering.

Hvad syntes eleverne om opdelingen af frikvarterer og kan man altid finde en gårdvagt.

a) Formanden

Trafik op til valget har været i fokus. Ny chef for CBMK kommer til næste FRO møde d. 27.11. SB spurgte om oplæg om prioriteringsliste fra budgettet kunne tages op.

b) Skoleledelsen, herunder områdeleder

Der er fortsat APV opfølgning, hvor bla. støj, klima og kapacitets udfordringer er sendt vider til CBMK. Og selv fokus på et trygt og godt arbejdsmiljø. Der er sat ny klokke op og nye skraldespande. Gelænderet op til musik er ved at blive lavet, så man ikke kan kure på gelænderet. Der er kommet ny IT strategi hvor bla. AI også spiller en rolle. Vi har på skolen sat fokus på hvordan man kan arbejde med det og har det også på igen til næste skolemøde ift. hvordan man forholder sig ift. eleverne. Og så er der jo kommet flere udspil fra regeringen ift. ro og orden, som vi prøver at følge tæt. Det har været matematikkens dag i dag. Og der er lavet forskellige modelbygninger. I går var der samling i festsalen for basiskolen, med Pilekor og præsentation af Claus som fortalte en god historie som børnene var gode til at lytte med på. Skolen har været i dialog med SSP, andre skoler og Teknisk Service ift. hvordan man evt. kan håndtere eller melde besked ud om hærværk. Men lige nu er dette stadig i proces. Der er ved at planlægges skoleudviklingssamtale, hvori medlemmer af SB også er inviteret med. Et møde der handler om skolens udvikling og indsatsområder. Vi kan tage det under evt. ift. om nogen fra SB vil med. I min uddannelse har der været databrud, hvor det viser sig at nogle forældre kunne komme ind på andre elever i systemet end ens eget. Det er blevet rettet og er indberettet som databrud.

c) Medarbejdere

Ingen meddelelser

d) Nyt fra kommunalbestyrelsen

Bla omkring IT- strategien er den lige vendt tilbage for et ekstra kig ift. AI delen. Trivselssamarbejde: Alle skoler præsterer som de skal nu på det faglige, men ikke helt på det trivselsmæssige. I arbejdet med trivselsarbejdet og de handleplaner der er udarbejdet, med elev involvering. Alle handleplaner er sendt til børne-skoleudvalget, hvor der har været en snak om hvordan kommunen kan komme videre med trivselsarbejdet.

e) Skole og forældre. Ikke noget nyt – Nina fraværende.

f) Arbejdsgrupper

Spørgsmål til meddelelser:

Andre

Ingen andre.

Punkter til Behandling:

4. Høring om matematik opmærksomhed. V. Kaj Bilag 20 min.

Opsummering ved Kaj: Før var der en strategi for natur og matematik, som nu er skilt ad til to strategier. Der var tre pejlemærker: Matematisk og talforståelse, matematisk opmærksomhed på undersøgelser og praktisk orienteret undervisning samt matematisk opmærksomhed på sproget.

Opklarende spørgsmål: den her strategi hvad adskiller sig fra den gamle?

Den er mere tydelig i pejlemærker og fokus.

Frist for høring er overskredet, men vi har fået dispensation pga. at der ikke var SB møde inden deadline.

Hvad betyder dette? Skal man have nye bøger?

Umiddelbart ikke nye bøger, men giver en bedre forståelse af hovedfokus og de tre pejlemærker som retning.

Da jeg læste den lyder den fornuftig, men hvad er anderledes end det vi gjorde "i går"? Og er den ikke vedtaget når der står ikrafttræden 2025?

Det med at sætte retning på noget matematik. Og kan sætte skub i måske mere praktisk matematik eller sproglig matematik. Vi kunne også invitere vores matematikvejleder.

Hvor mange matematik- vejledere har vi? Der er tre vejledere på skolen.

Der er noget der allerede køre, men det ligger i de mål der er beskrevet, som vi skal arbejde med.

Hvor mange læsevejledere er der? Tre læsevejledere.

I har snakket om de 10% som kan have det svært, men hvad med dem som er særlig dygtige?

Ja det arbejdes der også med bla via talentvejledning men også med matematikvejlederne. Men vi er forpligtet til og skal arbejde med de 10% svageste elever.

Hvad er det der kommer til at ændre sig rent praktisk? Også spørge ind til om det har betydning ift ressourcer?

Det er svært at se hvad der er af konsekvenser for denne strategi?

Konklusion: Mie udarbejder høringssvar

5. Endelig program for fælles forældremøde 19.11. V. Sara og Jesper 20 min

- Velkomst og præsentation
- Skolebestyrelsens årsberetning (Sara)
- Kontaktforælderrollen (Jesper)
- Trivsel (Lærer Anne Mette og Kaj)
 - Trivselshandleplaner
 - Kontaktforældre
 - Skole/hjem samarbejde
- Afrunding
- Kort survey (Jesper)
- Tak for i dag
- Skolebestyrelsen bliver et kvarters tid efter mødet hvis der er spørgsmål

Jesper viste præsentationen. Sodavand og kaffe til mødet.

Præsentationen blev tilrettet.

Online?

Konklusion: Der tilbydes ikke at være med online. Der tilbydes kaffe og sodavand til mødet.

6. Politikkers rolle i skolebestyrelsen. Orientering ift. uklarhed for nogle medlemmer i skolebestyrelsen om, hvad man kan bruge en politiker i SB til? 15 min.

Politikker repræsenterer den enkelte skole. SB bestemmer også om man vil have en politiker med. Efter et valg er der konstitueringer og der aftales hvem kommer på hvilken skole.

Og SB kan blive informeret via repræsenteren og være i dialog og kan tage ting med tilbage. Man kunne lave en forventningsafstemning til den næste politiker der så kommer.

Det har været en stor hjælp at få et lillebillede indblik i hvad der arbejdes politisk med og særligt ift. FRO.

Er der nogen ting du har fået med herfra som konkret har flyttet noget?

Svært at se om der har været noget helt konkret, men tager drøftelser og overvejelser med når der kommer høringsvar. Der er blevet bedre lydhør.

Noget af det her kom da vi skulle lave høringsvar ift. budget og måske om der er kommet noget ud af det?

Der er kigget indad på det. Der har været arbejde i gang omkring det her tidligere. Og udskiftning af medarbejder gør at vi desværre nogle gange kommer lidt i nul igen.

Rart at høre, og det giver mening når du (Mads) siger alt det her. Og vi skal arbejde for at lave en forventningsafstemning med den nye politiker.

7. Årsberetning – gennemgang og godkendelse. Bilag V. Sara. 30 min

Nogen kommentarer til årsberetningen?

Præcisering af forælderrollen ift. trivselshandleplaner?

Det kunne fx være hvordan man som forælder kan bakke op.

Sara rettede årsberetningens afsnit om trivselshandleplaner.

8. Salg af alkohol til mini/maxi disko. Drøftelse – 15 min.

Forælderforeningen har svaret på spørgsmål om salg af alkohol til voksne ved mini/maxi disko.

Jeg syntes det ligger på et fint niveau

Jeg blev forundret over at nogen blev bekymret over det, jeg er ikke bekymret.

Jeg er modsat. Jeg syntes det er helt off at der sælges alkohol. Der er nok delte meninger. Og ikke så inkluderende.

Måske kan nogen børn have lidt "frygt" for om mor eller far drikker. Og hvad fx med gløgg til jul?

Det er svært men er det os som SB der skal gå ind i det? Det er et forælderforenings arrangement.

Jeg syntes ikke det er noget en SB skal have en holdning til måske mere skoleleder fordi det er på skolen det foregår.

Der er mange arrangementer, som foregår på skolen. Hvad de gør, er skoleleder ikke ansvarlig for. Kan man have en holdning til det, ja det kan man nok godt. Men kan ikke bestemme over det.

Forælderforeningen inviterer til at man melder sig ind og kan præge det.

Forældre holder også privat selv koloni hvor der drikkes alkohol.

*Jeg syntes ikke det har noget med SB at gøre,
I sidste ende går det her under børnenes trivsel, hvor det her også går på børnenes trivsel? Har man det for øje?
Det er måske mere passende at gå direkte til forældreforeningen.
Det kan godt være at det ikke har noget med skolen at gøre, men mini og maxi disko forbinder man med skolen.
Det er fint og modent at have drøftelse af dette, men kan vi tage en beslutning om dette?
Man kunne som SB have en holdning og sende til forældreforening.
Hvad med lærerne hvis de er med ved mini disko?
Et svar kan vel være; om man har overvejet om det overhovedet er nødvendigt at der er alkohol ved mini og maxi disko?*

Konklusion: Lena svarer forælder foreningen. At SB har drøftet det, og at SB ikke tager nogen beslutning omkring dette.

Sara svarer den forælder der har henvendt sig.

9. Status og styr på filer i Aula: Kontaktforælder folder (den fra kontoret – stemmer den overens med den på aula?) 15 minutter. Beslutning

Principper skal på hjemmesiden. Men Kaj skal have de sidste nye.

Foldere skal i fælles filer. Den sidste rettede folder skal sendes til Kaj og i fælles filer.

Konklusion: Alle kigger om de har en liggende og giver Sara besked.

10. Tildeling og transport af lejrskoleophold 3 principper (2.1, 2.2 og 2.3) 1. behandling drøftelse 30 min.

2.3 skal ikke udarbejdes. 2.2 skal omskrives (til næste møde)

11. Vikardækning princip - skal det slås sammen med princip for hjemmearbejde/trædestensdag? Drøftelse 15 min.

4.1 Princippet skal opdateres i nyt format. Samskrives med 2.1 hjemmearbejdsdage og hjemsendelse af elever grundet sygdom og ikke mulig med vikardækning.

Behandling og orientering

Evt.

Nogen der vil deltage ved skoleudviklingssamtalen?

Jesper og Akram deltager. Medarbejder repræsentanterne ønsker også at deltage.

Lukket møde - Forældrehenvendelser

Faste punkter, afslutning/formanden

- Forældre henvendelser –

Aftaler om forplejning ved næste møde d. 11.12.25 17:00 – 19:00: Spisning kl. 19:30 (Kaj finder et sted for forplejning)

Afbud: Jesper

Mødet slut kl: 20:10